



CLUB AGILITÉ CANIN DE ST-LAZARE

Incorporated 1992, CKC Accredited 2000

Official Premium List 4 All Breed Agility Trials

Held under Canadian Kennel Club rules

Outdoors on grass within a fenced enclosure 90' x 115'

CAC Agility Grounds, St-Lazare Airport, 1700 Ste-Angélique, St-Lazare, QC J7T 2X8



Saturday & Sunday, September 12 & 13 2026

Judges

Saturday September 12: courses designed & judged by Sandra Esford (835), Belleville, Ontario goldencol@sympatico.ca

Sunday September 13: courses designed by Kirsten Locke (5027), West Kelowna British Columbia

kirsten.locke@hotmail.com and judged by Sandra Esford. Qualifying scores awarded under Kirsten Locke.

Limited entry. Entries accepted from Saturday August 1, 2026

Entries close automatically when the limit has been reached or on August 31, 2026, whichever comes first.

Day of trial entries accepted if space permits.

Classes (Regular, Selected, Veterans):

3 Standard Agility, 3 Jumpers with Weaves, 1 Steeplechase, 1 Points and Distance (PAD), 1 Jumps & Tunnels

Club Agilité Canin de St-Lazare Board of Directors

President Lynda Hollylee
Vice-President Maureen Oliveira
Secretary Wanda Brown
Treasurer Ian Vincent

Trial Committee

Co-Chairpersons Wanda Brown
Maureen Oliveira
Committee Kathy Weston
Bonnie Sullivan

Trial Secretary

Bonnie Sullivan
658 Champlain Drive, Cornwall, Ontario K6H 6G6
613-930-7625
bsullivan9@cogeco.ca

Canadian Kennel Club

Executive Director
Natalie Tarini
ed@ckc.ca

CKC Director for Quebec

Sylvain Sirois
zone3director@ckc.ca

CKC Agility Council – Quebec

Wanda Brown
wbrown@iconsultation.ca
Marie Josée Thuot
agile.kirk@videotron.ca

Veterinarians

Hôpital Vétérinaire St-Lazare
2050 Ste-Angélique, St-Lazare, QC J7T 2Y7
450-455-8179
Fri: 8:00 – 8:00/Sat: 8:00 – 5:00/Sun: 9:00 – 12:00

or

Centre Vétérinaire DMV
2300 54e Avenue, Lachine, QC
514-633-8888
24 hours

Contact orderdesk@ckc.ca or call (800) 250-8040 to purchase a 2026 Agility Rule Book. View it online if you are a CKC member.

Mixed and unrecognized breed dogs registered with a CKC Canine Companion Number (CCN) may participate at these trials.

CKC AGILITY TITLES

Standard		Jumpers with Weaves		Points and Distance (PAD)	
AG.N.	Agility Novice	AG.N.J.	Agility Novice Jumper	NP	Novice PAD
AG.I.	Agility Intermediate	AG.I.J.	Agility Intermediate Jumper	IP	Intermediate PAD
AG.X.	Agility Excellent	AG.X.J.	Agility Excellent Jumper	XP	Excellent PAD
AG.M.X.	Agility Master Excellent	AG.M.X.J.	Agility Master Excellent Jumper	MXP	Master Excellent PAD

Steeplechase

AG.SC Agility Steeplechase (10 qualifying scores)
AG.SC.X Agility Steeplechase Excellent (25 qualifying scores)

Jumps & Tunnels (JT)

JT Jumps & Tunnels (3 qualifying scores)
JTX Jumps & Tunnels Excellent (10 qualifying scores)

AG.M.CH. Agility Master Champion – for dogs that have achieved the AG.M.X and AG.M.X.J titles.

CKC permits the use of a number indicating a Masters Excellent level title earned a 2nd, 3rd or 4th time e.g. AG.M.X.2 and onwards.

G.AG.M.CH Grand Agility Master Champion – for dogs that have earned the following qualifying scores:

50 Qualifying scores in the Master Excellent Standard Class
50 Qualifying scores in the Master Excellent Jumpers with Weaves Class
25 Qualifying scores in the Master Excellent Points and Distance Class
25 Qualifying scores in the Steeplechase Class

Selected and Veteran Titles

Titles for Selected include an 'S' at the end of the title e.g. AG.N.S. Titles for Veterans include a 'V' at the end of the title.

CKC CLASSES

Agility Novice (Standard, Jumpers with Weaves, Points and Distance): Open to any dog that has not earned a qualifying score in the CKC Agility Intermediate Class. Novice Standard and Novice Jumpers with Weaves will have one set of 6 weave poles, used once.

Agility Intermediate (Standard, Jumpers with Weaves, Points and Distance): Open to dogs that have acquired the Agility Novice title but have not yet acquired a qualifying score towards the Agility Excellent title.

Agility Excellent (Standard, Jumpers with Weaves, Points and Distance): For dogs that have acquired the Agility Intermediate title but have not yet earned the Agility Excellent title.

Agility Master Excellent (Standard, Jumpers with Weaves, Points and Distance): For dogs that have acquired the Agility Excellent title or the Agility Master Excellent title.

Steeplechase: One-level, jumpers-style speed course with weave poles and A-Frame. Scoring - time plus faults.

Jumps & Tunnels: Entry-level class. One-level jumpers course with no weave poles or contacts. Scoring – time plus faults; refusals and wrong courses are not faulted.

Divisions – Regular, Selected, Veterans: A dog may only be entered in one of these divisions in the same trial.

Selected Classes

Any dog eligible to participate in a CKC agility trial may enter the Selected Class, with the exception of dogs who have run in the Veteran class. In the Selected Classes, dogs jump one height lower than their regular jump height and the Standard Course Time is increased by 10%. Dogs may be entered in the Selected division instead of the Regular division in any trial. For complete details, please see section 8.2. Selected Division in the 2023-01 Agility Rules & Regulations Handbook.

Veteran Classes

Dogs 7 years or older may be entered into the Veterans division at one OR two heights lower than their Regular jump height and the Standard Course Time is increased by 20%. Dogs entered in Veterans may NOT move back into Regular or Selected. The dog will retain titles and/or qualifying scores accumulated towards titles. Dogs entered in the Veteran division run the same courses as in the Regular division.

Senior Handlers & Handlers with Disabilities

Senior handlers (65 years and over) and handlers with disability may request a modified course time or a modified points requirement (PAD). See section 2.12 of the 2026 rule book.

JUMP HEIGHTS

The height of the tire will be 4 inches lower than the other jump heights, except for the 4-inch jump height. For example, if a dog jumps 20 inches, the tire jump will be 16 inches.

Owners are responsible for entering the correct height division. Dogs that run in a height division lower than their correct division will be eliminated. Judges may require any dog to be measured.

Dog Height at Withers	Jump Height Regular	Jump Height Selected	Jump Height Veteran (*)
27.5 cm (11 in) and under	20.3 cm (8 in)	10.2 cm (4 in)	10.2 cm (4 in)
Over 27.5 cm (11 in) and up to and including 35.6 cm (14 in)	30.5 cm (12 in)	20.3 cm (8 in)	10.16 cm (4 in) or 20.3 cm (8 in)
Over 35.6 cm (14 in) and up to and including 45.7 cm (18 in)	40.6 cm (16 in)	30.5 cm (12 in)	20.3 cm (8 in) or 30.5 cm (12 in)
Over 45.7 cm (18 in) and up to and including 55.9 cm (22 in)	50.8 cm (20 in)	40.6 cm (16 in)	30.5 cm (12 in) or 40.6 cm (16 in)
55.9 cm Over (22 in)	61 cm (24 in)	50.8 cm (20 in)	40.6 cm (16 in) or 50.8 cm (20 in)

ENTRIES

- 🐾 All dogs must be individually registered with the CKC or eligible for CKC registration.
- 🐾 The entry form must be completed in every respect and exhibitors must abide by any errors made in entering their dogs regardless of how, or by whom, the entry was made.
- 🐾 No entry will be accepted unless accompanied by the entry fee.
- 🐾 Incomplete entries will be returned.
- 🐾 The tendering of a dishonoured (NSF) cheque in payment of entry fees shall be considered non-payment of entry fees and is an offence subject to disciplinary action and cancellation of awards

ENTRY FEES

Each entry at each trial: \$23

Event packages:

4 entries same dog same day: \$86

8 entries same dog over 2 days: \$168

Day of trial entries (accepted if space permits): \$30 (cash only)

Supplementary listing fee per trial for dogs not individually registered with the CKC \$10.50 per trial

REGISTRATION & PAYMENT VIA DOGSHOW.CA

Dog ShowTM.ca

ENTER ONLINE @ WWW.DOGSHOW.CA



A service charge of 10% will be assessed. This includes entries sent online or post using a credit card or interac for payment.
SPECIAL PRICING FOR THIS EVENT! A maximum of \$10 service charge applies per entry when paying using Interac.

Registration opens at 8:00 am. First class at 8:30 am. There will be no familiarization period. Two warm-up jumps will be available.

SATURDAY SEPTEMBER 12 Judge: courses designed & judged by Sandra Esford,
Trial 1 & 2
Novice Standard 1
Novice Standard 2
Intermediate Standard 1
Intermediate Standard 2
Excellent/ME Standard 1
Excellent/ME Standard 2
Excellent/ME PAD 1
Intermediate PAD 1
Novice PAD 1
Novice JWW 1
Intermediate JWW 1
Excellent/ME JWW 1

SUNDAY SEPTEMBER 13 Judge: courses designed by Kirsten Locke, judged by Sandra Esford.
Qualifying scores earned under Kirsten Locke.
Trial 3 & 4
Excellent/ME JWW 2
Excellent/ME JWW 3
Intermediate JWW 2
Intermediate JWW 3
Novice JWW 2
Novice JWW 3
Jumps & Tunnels 1
Steeplechase 1
Excellent/ME Standard 3
Intermediate Standard 3
Novice Standard 3

MOVE UPS

A dog earning a title after the closing date may advance to a higher level providing the Trial Secretary is notified one week prior to the trial. Move-ups will be permitted between the Saturday and Sunday trials (not the same day). The move-up form must be completed and handed to the Trial Secretary by the end of the day on Saturday for the Sunday.

NOTICE TO EXHIBITORS

- 🐾 The precinct of the trials shall be the ring enclosure and 10 feet surrounding.
- 🐾 Only dogs entered for competition will be permitted in the precinct of the trials.
- 🐾 No provisions have been made for rain or sun. Bring your chair and protection from the weather for yourself and your dog.
- 🐾 Space for tents and crates is limited.
- 🐾 Please do not litter. Please ensure you clean up after your dog.
- 🐾 Dogs must be under control at all times and kept on a leash except in the warm-up area and on the course.
- 🐾 No food or other device will be allowed on the course. The dog may wear a buckle collar, a quick-release collar or no collar on the course. Tags on the collar are not permitted.
- 🐾 Competitors participate at this event at their own risk. The release form must be signed.
- 🐾 All obstacles will conform to CKC specifications.
- 🐾 Club Agilité Canin de St-Lazare reserves the right to refuse entries, subject to CKC rules.
- 🐾 Electronic timing will be used.

ALTERNATE LIST & REFUNDS

- 🐾 No entries may be accepted, altered, cancelled or substituted after the closing date, except those cases detailed below.
- 🐾 In the event that the entry limit is reached before the official closing date, an Alternate List will be compiled in the order received. Alternate dogs will be allowed to run in the place of any absent dogs. The owners of alternate dogs which are not able to run shall have the entry fees refunded.
- 🐾 There shall be no refunds in the event that the dog is absent on the day of the trial, or if the dog/handler is dismissed from competition, regardless of the reason for such dismissal, or in the event of inclement weather, other than as provided for below.
- 🐾 Bitches in season are not permitted to compete. When a bitch comes in season after the entry has been submitted, a refund will be made on submission of a veterinary certificate prior to the day of the trial, certifying that the bitch was in season within the 10-day period preceding the trial.
- 🐾 When a dog has become injured after the closing date, a refund will be made on submission of a veterinary certificate prior to the day of the trial, certifying that the dog has sustained injury.

AWARDS

- 🐾 Rosettes/ribbons from 1st to 4th place for dogs with qualifying scores in each division and height category.
- 🐾 All dogs with a qualifying score will be awarded a flat qualifying ribbon.
- 🐾 A Club Agilité Canin de St-Lazare special rosette will be awarded for a CKC title achieved at these trials.

CKC RULES & REGULATIONS – CONDUCT

It shall be the duty and obligation of the trial-giving club to see that a judge, club official, volunteer, or any participant at an event held under these rules, is not subject to indignities of any kind. The Agility Trial Chairs shall promptly report to the CKC any infringement of this regulation, and the Discipline Committee shall have the authority to take such action as it deems fit on receipt of a report that this has occurred.

DIRECTIONS TO THE TRIAL

From Montreal - Hwy 40 West to Hwy 30. Take Exit 2 (first exit). Left on Route 340 for 4 km. Right at traffic lights onto Ste-Angélique for 3 km to St-Lazare Airport on the left.

From Ottawa - Hwy 40 East, Exit 26, Right on Bédard/Daoust for 3 km to Ste-Angélique. Turn left on Ste-Angélique for approximately 1 km to St-Lazare Airport on the right.

From Toronto - Hwy 20 East, Exit 17 (St. Clet, 201 North) to chemin Ste-Angélique. (13.5 km). Right on Ste-Angélique for approximately 8 km to St-Lazare Airport on the right.

HOTELS, MOTELS, CAMPING (camping is not permitted at the trial site)

Camping D'Aoust, 3844 Harwood (Route 342), Vaudreuil-Dorion, QC 450-458-7301
Howard Johnson Inn, 93 Montée Lavigne, Rigaud, QC 450-458-7997
Motel Bélair, 118 St-Jean-Baptiste Est, Rigaud, QC 450-451-5368
Motel La Bourgade, 300 Harwood, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-4032
Holiday Inn Express, 33 Boul. de la Cité-des-Jeunes Est, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-5522
Comfort Inn, 700 Boul. St-Jean, Pointe-Claire, QC 514-697-6210, at exit 52, Highway 40
Super Motel 8, 3200 Boul. de la Gare, Vaudreuil-Dorion, QC 450-424-8898, at exit 35, Highway 40
Château-Vaudreuil Hotel & Suites, 21700 Trans-Canada Highway, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-0955

Thank you to



for their support of our CKC trials

CLUB AGILITÉ CANIN DE ST-LAZARE

Incorporé depuis 1992. Accrédité par CCC depuis 2000.

PROGRAMME PRÉLIMINAIRE OFFICIEL

4 CONCOURS D'AGILITÉ TOUTES RACES

Selon les règlements du Club Canin Canadien

À l'extérieur sur une surface gazonnée, dans une enceinte clôturée de 90' par 115'.

CAC Terrain d'agilité : Aéroport St-Lazare, 1700 Sainte-Angélique, St-Lazare, QC, J7T 2X8



samedi le 12 septembre & dimanche le 13 septembre 2026

Juges :

Samedi 12 septembre : Sandra Esford (835), Belleville, Ontario goldencol@sympatico.ca

Dimanche 13 septembre : parcours conçus par Kirsten Locke (5027), West Kelowna Colombie-Britannique
kirsten.locke@hotmail.com ; parcours jugés par Sandra Esford, résultats attribués sous Kirsten Locke.

Inscriptions Limitées. Inscriptions acceptées à partir du samedi le 1 août 2026

Inscriptions fermeront le 31 août 2026, ou aussitôt que la limite sera atteinte.

Les inscriptions seront acceptées la journée du concours, si l'espace le permet.

Classes : Régulier, Sélect et Vétérane

3 Agilité Standard, 3 Sauter avec Slalom, 1 Steeplechase, 1 Points et Distance, 1 Sauts & Tunnels

Club Agilité Canin de St-Lazare – Conseil d'administration

Présidente	Lynda Hollylee
Vice-Présidente	Maureen Oliveira
Secrétaire	Wanda Brown
Trésorier	Ian Vincent

Comité du Concours

Présidente	Wanda Brown
Co-présidente	Maureen Oliveira
Comité	Kathy Weston Bonnie Sullivan

Secrétaire du Concours

Bonnie Sullivan
658 Champlain Drive, Cornwall, Ontario K6H 6G6
613-930-7625
bsullivan9@cogeco.ca

Club Canin Canadien

Directeur exécutif
Natalie Tarini
ed@ckc.ca

Directeur du CCC - Québec

Sylvain Sirois
zone3director@ckc.ca

Conseil d'agilité du CCC - Québec

Wanda Brown
wbrown@iconsultation.ca
Marie Josée Thuot
agile.kirk@videotron.ca

Vétérinaires

Hôpital Vétérinaire St-Lazare
2050 Ste-Angélique, St-Lazare, QC
J7T 2Y7 450-455-8179

Samedi : 8h00 – 17h00/Dimanche : 9h00 – 12h00

ou

Centre Vétérinaire DMV
2300, 54^e avenue, Lachine, QC
514-633-8888
24 heures

Contactez orderdesk@ckc.ca ou appelez-le au 1-800-250-8040 pour acheter un livret des règlements d'agilité 2026. Consultez-le en ligne si vous êtes membre du CCC.

Les chiens de races croisées ainsi que les chiens de races non reconnues qui sont enregistrés au CCC et possèdent un numéro de compagnon canin (CCN) peuvent participer à ces concours.

Standard		Sauteur	Points et distance (PED)
AG.N.	Agilité Novice	AG.N.J. Sauteur Novice	NP PED Novice
AG.I.	Agilité Intermédiaire	AG.I.J. Sauteur Intermédiaire	IP PED Intermédiaire
AG.X.	Agilité par Excellence	AG.X.J. Sauteur par Excellence	EP PED par Excellence
AG.M.X.	Agilité Maître par Excellence	AG.M.X.J. Sauteur Maître par Excellence	MXP PED Maître par Excellence

Steeplechase

AG.SC Steeplechase, 10 pointages de qualification.
AG.SC.X Steeplechase par excellence
(25 pointages de qualification)

Sauts et Tunnels (JT)

JT Sauts et Tunnels, 3 pointages de qualification
JTX Sauts et Tunnels par excellence
(10 pointages de qualification)

AG.M.CH. Champion maître agilité pour les chiens qui ont gagnés les deux titres AGMX et AGMXJ
CCC permet l'utilisation d'un numéro indiquant un titre de niveau Maître par Excellence gagné une deuxième, troisième ou quatrième fois, e.g. AG.M.X.2, ainsi de suite.

G.Ag.M.CH Grand champion maître agilité - pour les chiens qui ont obtenu les qualifications suivantes :

50 pointages de qualifications en classe agilité standard maître par excellence
50 pointages de qualifications en classe sauteur avec slalom maître par excellence
25 pointages de qualifications en classe points et distance maître par excellence
25 pointages de qualifications en classe steeplechase

Les Titres Sélect et Vétérans

Un « S » est ajouté aux titres des classes Sélect, exemple AG.N.S. Un « V » est ajouté aux titres des classes Vétérans.

CLASSES OFFERTES

Agilité Novice (Standard, Sauteur avec slalom, Points et distance) : Pour les chiens qui n'ont pas obtenu un pointage qualificatif vers le titre d'Agilité Intermédiaire. En Standard Novice et Sauteur avec Slalom Novice, un slalom comprenant 6 poteaux sera utilisé une fois.

Agilité Intermédiaire (Standard et Sauteur avec slalom, Points et distance) : Pour les chiens qui ont acquis le titre d'Agilité Novice, mais qui n'ont pas obtenu un pointage qualificatif vers le titre d'Agilité par Excellence.

Agilité par Excellence (Standard et Sauteur avec slalom, Points et distance) : Pour les chiens qui ont acquis le titre d'Agilité Intermédiaire, mais qui n'ont pas obtenu le titre d'Agilité par Excellence.

Agilité Maître par Excellence (Standard et Sauteur avec slalom, Points et distance) : Pour les chiens qui ont acquis le titre d'Agilité par Excellence ou le titre d'Agilité Maître par Excellence.

Steeplechase : Un niveau, parcours de vitesse style sauteur avec un slalom et une palissade. Pointage – temps plus fautes.

Sauts et Tunnels : Classe de niveau débutant. Parcours de sauteur un niveau composé uniquement de sauts et de tunnels. Pointage – temps plus fautes ; les refus et les erreurs de parcours ne sont pas pénalisés.

Divisions – Régulier, Sélect ou Vétérans

Classes Sélect

Tout chien éligible à participer à un concours d'agilité du CCC peut être inscrit dans une classe sélect, à l'exception des chiens qui ont déjà couru dans la classe des vétérans. Dans les classes sélect, les chiens sautent un niveau inférieur à leur hauteur régulière et le temps du parcours standard est augmenté de 10 %. Les chiens peuvent être inscrits à une classe sélect au lieu d'une classe régulière dans n'importe quel concours. Pour tout autre renseignement, consultez la section 8.2 Division Sélect du manuel des règlements des concours d'agilité 2023-01.

Classes Vétérans

À la discrétion du manieur, un chien de sept (7) ans ou plus peut être inscrit dans la classe vétérans. Une fois qu'un chien a été reconnu vétérans et inscrit dans cette classe, il ne peut plus être inscrit dans les classes régulières et sélect. Le chien conserve ses titres et/ou pointages de qualification obtenus en vue d'un titre. Tous les chiens en vétérans courent les mêmes parcours que les chiens en régulier, mais peuvent sauter une OU deux hauteurs de saut plus bas qu'ils ne le feraient en classe régulière. Le TPS est établi en ajoutant 20 % à celui des chiens de la classe régulière.

Manieurs seniors et manieurs handicapés

Manieurs seniors (65 ans et plus) et manieurs handicapés peuvent demander un temps de cours modifié ou une exigence de points modifiée (PAD). Voir la section 2.12 du livre des règles 2026.

HAUTEURS DE SAUT

La hauteur du pneu est 4 po (une hauteur de saut plus basse) de moins que la hauteur des autres sauts, sauf pour les chiens sautant 4 po. Par exemple, si un chien saute 20 po, le pneu sera de 16 po.

Les propriétaires seront responsables de toute erreur commise lors de l'inscription. Les chiens participant dans une division plus basse que la leur, seront éliminés. Les juges se réservent le droit de faire mesurer certains chiens.

Taille du chien au garrot	Hauteur de saut en régulier	Hauteur de saut en sélect	Hauteur de saut en vétéran (*)
11 po (27,5 cm) et moins	8 po (20,3 cm)	4 po (10,2 cm)	4 po (10,2 cm)
Plus de 11 po et jusqu'à 14 po (35,6cm) inclusivement	12 po (30,5 cm)	8 po (20,3 cm)	8 po (20,3 cm)
Plus de 14 po et jusqu'à 18 po (45,7 cm) inclusivement	16 po (40,6 cm)	12 po (30,5 cm)	12 po (30,5 cm)
Plus de 18 po et jusqu'à 22 po (55,9 cm) inclusivement	20 po (50,8 cm)	16 po (40,6 cm)	16 po (40,6 cm)
Plus de 22 po (55,9 cm)	24 po (61 cm)	20 po (50,8 cm)	20 po (50,8 cm)

INSCRIPTIONS

- ❗ Seuls les chiens déjà enregistrés individuellement dans le registre du Club Canin Canadien ou qui sont qualifiés pour un tel enregistrement, peuvent être inscrits aux concours.
- ❗ Les formulaires d'inscription doivent être complétés dans les moindres détails. Les exposants seront responsables de toute erreur commise lors de l'inscription.
- ❗ Aucune inscription ne sera acceptée sans être accompagnée du paiement des frais d'inscription.
- ❗ Les inscriptions incomplètes seront retournées.
- ❗ Remettre un chèque sans provisions pour payer les frais d'inscription est considéré comme un défaut de paiement des frais d'inscription et par conséquent, est considéré comme une infraction passible de mesures disciplinaires et d'annulation de distinctions, de prix et de pointages.

FRAIS D'INSCRIPTION

Par classe: 23 \$

Aubaines : 4 épreuves la même journée avec le même chien 86 \$
8 épreuves en 2 jours avec le même chien 168 \$

Les inscriptions seront acceptées la journée du concours, si l'espace le permet : 30 \$ (argent comptant seulement)

Frais supplémentaires pour un chien qui n'est pas enregistré individuellement avec le CCC (par concours) : 10,50 \$

INSCRIPTION ET PAIEMENT VIA DOGSHOW.CA



Des frais de service de 10 % s'appliquent sur les inscriptions en ligne ou par la poste.

Le paiement peut être effectué par carte de crédit ou Interac.

PRIX SPÉCIAL POUR CET ÉVÉNEMENT ! Maximum de 10 \$ de frais de service par inscription lors du paiement par Interac.

Les inscriptions ouvrent à 8h00. Le premier cours débute à 8h30. Il n'y aura pas de période de familiarisation. Deux sauts d'échauffement seront prévus.

**SAMEDI 12 septembre Juge : Sandra Esford
Concours #1 & #2**

Agilité Standard Novice #1
Agilité Standard Novice #2
Agilité Standard Intermédiaire #1
Agilité Standard Intermédiaire #2
Agilité Standard par excellence/me #1
Agilité Standard par excellence/me #2
Points et distance par excellence/me #2
Points et distance Intermédiaire #2
Points et distance Novice #2
Sauteur Novice #1
Sauteur Intermédiaire #1
Sauteur par excellence/me #1

**DIMANCHE 13 septembre Juge : parcours conçus par
Kirsten Locke (jugés par Sandra Esford)
Concours #3 & #4**

Sauteur par excellence/me #2
Sauteur par excellence/me #3
Sauteur Intermédiaire #2
Sauteur Intermédiaire #3
Sauteur Novice #2
Sauteur Novice #3
Sauts & Tunnels #1
Steeplechase #1
Agilité Standard par excellence/me #3
Agilité Standard Intermédiaire #3
Agilité Standard Novice #3

PASSEZ À UN NIVEAU SUPÉRIEUR

Les chiens qui ont reçu un titre après la date de fermeture du concours seront admis à passer au niveau supérieur pourvu que la secrétaire du concours en soit avisée une semaine avant la date du concours. Les passages au niveau supérieur seront permis entre le concours du samedi et dimanche (mais pas la même journée). Le formulaire pour avancer à un niveau supérieur doit être complété et remis à la secrétaire à la fin de la journée samedi pour le lendemain.

AVIS AUX CONCURRENTS

- ❧ Les lieux du concours seront l'enceinte clôturée et 10 pieds tout autour.
- ❧ Seuls les chiens inscrits officiellement seront admis sur les lieux.
- ❧ Aucune disposition n'a été prise en cas de pluie ou de soleil. Apportez votre chaise et une protection contre les intempéries pour vous et votre chien.
- ❧ L'espace pour les tentes et les cages est limité.
- ❧ SVP ramassez vos détritres et ceux de votre chien.
- ❧ Tous les chiens doivent être tenus en laisse sauf pendant leur parcours et dans la section désignée pour le réchauffement.
- ❧ Aucune nourriture ou autre récompense ne sera tolérée sur le parcours. Le chien peut porter un collier à boucle ou à relâche rapide, ou aucun collier sur le parcours. Aucune médaille ou décoration n'est permise sur le collier.
- ❧ Chaque compétiteur participe à l'événement à ses propres risques. Le formulaire de non responsabilité doit être signé.
- ❧ Tous les obstacles d'agilité seront sélectionnés parmi ceux énumérés et décrits dans le livre des règlements du CCC.
- ❧ Club Agilité Canin de St-Lazare se réserve le droit de refuser une inscription, conformément aux règlements du CCC.
- ❧ Un chronomètre électronique sera utilisé.

LISTE DE RÉSERVE, REMBOURSEMENTS

- ❧ Aucune entrée sera acceptée, changée, annulée, substituée après la date de fermeture, sauf pour les cas mentionnés ci-bas.
- ❧ Si la limite des inscriptions est atteinte avant la date de fermeture une Liste de Réserve sera établie. Les chiens sur cette liste pourront participer à la place de ceux qui sont absents. Les propriétaires de ceux qui ne participent pas seront remboursés.
- ❧ Il n'y aura aucun remboursement si le chien est absent la journée du concours, ou si le chien/manieur est renvoyé par le comité responsable du concours, quel que soit le motif de ce renvoi, ou si la température est inclemente.
- ❧ Les femelles en chaleur ne sont pas admises. Si un certificat d'un vétérinaire atteste que la femelle est devenue en chaleur à l'intérieur de la période de 10 jours précédant le concours, et est envoyé à la secrétaire du concours avant la journée du concours, le propriétaire sera remboursé.
- ❧ Si un chien se blesse après son inscription et que le propriétaire envoie à la secrétaire du concours avant la journée du concours un certificat d'un vétérinaire attestant que le chien est blessé, le propriétaire sera remboursé.

RUBANS ET ROSETTES

- 🐾 Des rosettes/rubans seront décernés de la 1ère à la 4ième position dans toutes les divisions et toutes les catégories de hauteurs, pour les pointages qualificatifs seulement.
- 🐾 Tous les chiens obtenant un pointage qualificatif recevront un ruban de pointage qualificatif.
- 🐾 Une rosette spéciale du Club Agilité Canin de St-Lazare sera décernée pour l'obtention d'un titre du CCC à ce concours d'agilité.

REGLEMENTS ET NORMES DES CONCOURS D'AGILITÉ DU CCC

Le club organisateur a le devoir et l'obligation de voir à ce qu'un juge, un membre de l'exécutif d'un club, un bénévole ou tout participant à l'événement tenu en vertu des présents règlements ne soit sujet à une indignité de quelque nature que ce soit. Le président du comité du concours d'agilité doit, dans les plus brefs délais, communiquer au CCC toute infraction à ce règlement. Sur réception d'un rapport qu'il y a eu infraction, le Comité de discipline aura le pouvoir d'agir de la façon qu'il jugera appropriée.

HOTELS / MOTELS / CAMPING (Camping à l'Aéroport St-Lazare est interdit)

Camping D'Aoust, 3844 Harwood (Route 342), Vaudreuil-Dorion, QC 450-458-7301

Howard Johnson, 93 Montée Lavigne, Rigaud, QC 450-458-7997

Motel Bélair, 118 St-Jean-Baptiste Est, Rigaud, QC 450-451-5368

Motel La Bourgade, 300 Harwood, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-4032

Holiday Inn Express, 33 boul. de la Cité-des-Jeunes est, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-5522

Comfort Inn, 700 boul. St-Jean, Pointe-Claire, QC 514-697-6210 (sortie 52, Autoroute 40)

Super Motel 8, 3200 boul. de la Gare, Vaudreuil-Dorion, QC 450-424-8898 (sortie 35, Autoroute 40)

Château-Vaudreuil Hotel & Suites, 21700 Trans-Canada Highway, Vaudreuil-Dorion, QC 450-455-0955

INDICATIONS ROUTIÈRES

De Montréal – autoroute 40 ouest, autoroute 30, sortie 2. À gauche sur la route 340 pour environ 4 km. À droite sur chemin Ste-Angélique pour environ 3 km jusqu'à l'Aéroport St-Lazare sur la gauche.

D'Ottawa - Autoroute 40 est, sortie 26. À droite sur Bédard/Daoust pour 3 km jusqu'au chemin Ste-Angélique. À gauche sur Ste-Angélique pour environ 1 km jusqu'à l'Aéroport St-Lazare sur la droite.

De Toronto - Autoroute 20 est, sortie 17 (St-Clet, 201 nord) jusqu'au chemin Ste-Angélique (13.5 km). À droite sur Ste-Angélique pour environ 8 km jusqu'à l'Aéroport St-Lazare sur la droite.

Merci à

Nourrir le corps  Ravitailler l'esprit

Nutrience^{MD} & Zoë^{MD}

RÉGALEZ VOTRE FIDÈLE COMPAGNON

pour leur soutien à l'occasion de nos concours